

Her Majesty in Right of Alberta
(herein called "Alberta") OF THE SECOND PART

Canada Deposit Insurance Corporation
(herein called "CDIC") OF THE THIRD PART

The Royal Bank of Canada,
Canadian Imperial Bank of Commerce,
Bank of Montreal,
The Toronto-Dominion Bank,
The Bank of Nova Scotia,
National Bank of Canada
(herein called the "Bank Group") OF THE FOURTH PART

- and -

Canadian Commercial Bank
(herein called "CCB") OF THE FIFTH PART

WHEREAS CCB has requested emergency financial assistance and the other parties, which are herein sometimes collectively called the "Support Group", have undertaken to provide financial support on certain terms, this Memorandum is intended to record the points of agreement and the other matters agreed only in principle.

1. Purchase and Sale of Participations

As soon as reasonably practicable, the Support Group shall purchase and CCB shall sell certificates evidencing the participation of the Support Group in a portfolio of assets comprising loans and related security having a nominal value of approximately \$544,000,000 on the books of CCB. These assets will be identified in schedules to be prepared in connection with the Participation Agreement hereinafter referred to.

2. Price

The Support Group shall pay \$255,000,000 for their participations and CCB shall retain a participation of \$289,000,000. The amounts to be paid by each member of the Support Group shall be as follows:

Canada	- \$60,000,000
Alberta	- \$60,000,000
CDIC	- \$75,000,000
The Royal Bank of Canada	- \$15,600,000
Canadian Imperial Bank of Commerce	- \$13,800,000
Bank of Montreal	- \$11,400,000
The Toronto-Dominion Bank	- \$ 7,800,000
The Bank of Nova Scotia	- \$ 7,800,000
National Bank of Canada	- \$ 3,600,000

3. Participation Certificates

On payment CCB will deliver to each of the members of the Support Group a Participation Certificate evidencing its proportionate interest in the portfolio. Delivery of a Participation Certificate by CCB shall constitute a conveyance of an undivided interest in the assets constituting the portfolio to the

Sa Majesté du Chef de l'Alberta
(ci-après désignée «Alberta») EN SECONDE PARTIE

La Société d'assurance-dépôts du Canada
(ci-après désignée «SADC») EN TROISIÈME PARTIE

La Banque royale du Canada,
la Banque canadienne impériale de commerce,
la Banque de Montréal,
la Banque Toronto-Dominion,
la Banque de Nouvelle-Écosse,
la Banque nationale du Canada
(ci-après désignées le «groupe bancaire») EN QUATRIÈME PARTIE

- et -

La Banque commerciale du Canada
(ci-après désignée «BCC») EN CINQUIÈME PARTIE

ATTENDU QUE la BCC a présenté une demande d'aide financière d'urgence et que les autres parties, parfois désignées collectivement sous le nom de «le groupe de soutien», ont entrepris de fournir une aide financière à certaines conditions, ce Mémoire a pour objet de décrire les points d'entente et les autres questions ayant fait un accord de principe seulement.

1. Achat et vente de participation

Dès qu'il sera raisonnablement possible, le Groupe de soutien achètera et la BCC vendra des certificats attestant de la participation du Groupe de soutien à un portefeuille d'actifs comprenant des prêts et des valeurs s'y rapportant d'une valeur nominale d'environ 544 000 000 \$ aux livres de la BCC. Ces actifs seront décrits en annexe de l'entente de participation mentionnée ci-après.

2. Prix

Le Groupe de soutien déboursera la somme de 255 000 000 \$ pour ses parts et la BCC conservera une participation de 289 000 000 \$. Chaque membre du Groupe de soutien versera la somme indiquée ci-dessous:

Canada	- 60 000 000 \$
Alberta	- 60 000 000 \$
SADC	- 75 000 000 \$
La Banque royale du Canada	- 15 600 000 \$
La Banque canadienne impériale de commerce	- 13 800 000 \$
La Banque de Montréal	- 11 400 000 \$
La Banque Toronto-Dominion	- 7 800 000 \$
La Banque de Nouvelle-Écosse	- 7 800 000 \$
La Banque nationale du Canada	- 3 600 000 \$

3. Certificats de participation

Sur réception des sommes prescrites, la BCC émettra à chacun des membres du Groupe de soutien un certificat de participation faisant état de la participation proportionnelle du nombre au portefeuille. L'émission d'un certificat de participation par la BCC attestera de la participation indivise du titulaire du